

Title (en)

METHOD OF MEASUREMENT AND A CUVETTE.

Title (de)

MESSVERFAHREN SOWIE KUVETTE.

Title (fr)

PROCEDE DE MESURE, ET CUVETTE.

Publication

**EP 0056821 A1 19820804 (EN)**

Application

**EP 81902330 A 19810724**

Priority

FI 802344 A 19800724

Abstract (en)

[origin: WO8200358A1] Method and apparatus for the measurement of the properties of a liquid (14) placed in a cuvette (2) by means of radiation (22) and of a detector (12) that receives radiation. The beam of measurement (22) passes substantially in the direction of the vertical axis of the cuvette through a measurement window (16) that is located in the bottom of the cuvette and that has a horizontal inside face. Moreover, a cuvette (2) is used whose walls and/or bottom is, at the inside face, outside the path of passage of the beam of measurement (22), provided with one or several parts (17) projecting from the substantially vertical walls and/or horizontal bottom of the cuvette and being either separate from the cuvette or made of one piece with the cuvette. According to the invention, the shortening of the path of measurement of the beam of measurement (22) passing through the liquid column, resulting from the rising of the surface of the liquid towards the walls of the cuvette, is compensated for by means of the total volume of the projecting part (17) or parts so that the total volume of the projecting part (17) or parts is substantially equal to the volume of the liquid portion that rises from the horizontal level of the middle portion of the liquid surface towards the walls of the cuvette as a result of the adhesion force between the liquid and the inside face of the cuvette wall and as a result of the reduction in the capillary action of the liquid (14).

Abstract (fr)

Procede et appareil de mesure des proprietes d'un liquide (14) place dans une cuvette (2) a l'aide d'une radiation (22) et d'un detecteur (12) qui reçoit cette radiation. Le rayon de mesure (22) passe sensiblement dans le sens de l'axe vertical de la cuvette au travers d'une fenetre de mesure (16) qui est située au fond de la cuvette et possède une face interieure horizontale. De plus, une cuvette (2) est utilisée, dont les parois et/ou le fond sont, au niveau de la face interieure, à l'exterieur du passage du rayon de mesure (22), pourvus d'une ou de plusieurs pieces projetant depuis les parois sensiblement verticales et/ou le fond horizontal de la cuvette, lesquelles sont soit independantes de la cuvette ou solidaires de celle-ci. Selon l'invention, le raccourcissement du chemin de mesure du rayon de mesure (22) passant au travers de la colonne de liquide, résultant de l'elevation de la surface du liquide vers les parois de la cuvette est compense par le volume total de la piece ou des pieces de projection (17) pour que ce volume total soit sensiblement égal au volume de la portion de liquide qui s'eleve a partir du niveau horizontal de la partie mediane de la surface de liquide vers les parois de la cuvette comme resultat de la force d'adhesion entre le liquide et la face interne de la paroi de la cuvette et comme resultat de la reduction de l'action capillaire du liquide (14).

IPC 1-7

**G01N 21/03**

IPC 8 full level

**G01N 21/03 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**G01N 21/0303 (2013.01)**

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8200358 A1 19820204; EP 0056821 A1 19820804**

DOCDB simple family (application)

**FI 8100062 W 19810724; EP 81902330 A 19810724**